
Protokół 

XLVIII Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 23 listopada 2022 r. 

 

 Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:20 Przewodniczący Rady Pan Marek Maciejewski, 

który przywitał przybyłych na Sesję radnych, sołtysów, pracowników gminy.  

  

W sesji udział wzięli radni: 

Batycka Regina 

Kirkowska Ewa  

Maciejewski Marek 

Maćkowiak Tomasz 

Michałowska Donata 

Rajchelt Jan  

Stachowiak Grzegorz 

Strzelczyk Janina 

Świątczak Krzysztof 

Wilczyk Maria 

Wysz Dorota 

Żołądek Jakub 

 

oraz sołtysi: 

Doba Paweł 

Fludra Jolanta 

Jaroszewska Lucyna 

Karolczak Magdalena 

Książkiewicz Czesław 

Lesiński Stanisław 

Mąderek Jan 

Nowicki Eugeniusz 

Nowicki Ferdynand 

Rutkowska Mirosława 

Tomkowiak Mieczysław 

Walkowiak Jacek 

 

a także: 

Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 

Ewa Iczakowska - Sekretarz Gminy/Zastępca Wójta 

Agata Kaczmarek - Skarbnik Gminy  

Magdalena Sołtysiak – Kierownik Referatu Oświaty 

Monika Nowicka – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Irena Plebanek-Pawlak – Inspektor ds. wymiaru podatków 

Monika Motała – Inspektor ds. księgowości podatkowej 

Anna Woźniak-Tyczka – Radca prawny  



 

 Przewodniczący Rady poinformował, że do podejmowania prawomocnych uchwał 

wymagana jest obecność co najmniej połowy ustawowego składu Rady Gminy i zarządził 

głosowanie obecności radnych. Obecność potwierdziło 15 radnych, co stanowi quorum. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego 

na obszarze gminy Kleszczewo na 2023 rok.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Kleszczewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/363/2022 Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla dyrektorów i wicedyrektorów, ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów 

specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych w zespołach szkół prowadzonych przez gminę Kleszczewo.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy gminy Kleszczewo  

z organizacjami pozarządowymi  oraz  innymi podmiotami w 2023 r.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów 

niepełnosprawnych oraz rodziców do szkół i przedszkoli.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/313/2018 Rady Gminy 

Kleszczewo z dnia 31 stycznia 2018 r. w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2018-2022.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/28/90 Rady Gminy w Kleszczewie z 

dnia 29 października 1990 r. w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia „Wielkopolski 

Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych”.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo 

na lata 2022-2041.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Gminą Swarzędz 

Porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia Gminie Swarzędz realizacji 



zadania własnego gminy, polegającego na prowadzeniu Punktu Selektywnego Zbierania 

Odpadów Komunalnych dla właścicieli nieruchomości z terenu gminy Kleszczewo.  

18. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

19. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

20. Zapytania i wolne wnioski. 

21. Zakończenie. 

Ad. 2 porządku posiedzenia 

 Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag 

i spytał, czy w chwili obecnej są jakieś uwagi? 

W związku z brakiem uwag członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu 

z XLVII Sesji:  

 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 

Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 

Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 

 

Ad. 4 porządku posiedzenia  

 Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XLVII Sesji Rady Gminy 

przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/385/2022 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

dla celów podatku rolnego na obszarze Gminy Kleszczewo na 2023 rok przedstawiła Pani Irena 

Plebanek-Pawlak. Pani inspektor powiedziała, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy. Prezes Głównego Urzędu 

Statystycznego w komunikacie określił średnią cenę skupu żyta za okres 11 kwartałów będący 

podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2023 na kwotę 74,05 zł za 1 dt. Na 

obszarze gminy Kleszczewo w 2023 r. obniża się kwotę stanowiącą średnią cenę skupu żyta do 

kwoty 65,00 zł za 1 dt. 

W związku z brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/385/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

 



Ad. 6 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/386/2022 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości przedstawiła Pani Plebanek-Pawlak. Projekt uchwały był szczegółowo 

omawiany podczas posiedzenia Komisji. Zgodnie z  ustawą o podatkach i opłatach lokalnych 

Rada Gminy w drodze uchwały określa wysokość stawek podatku od nieruchomości. Stawki 

nie mogą przekroczyć górnych granic stawek kwotowych ogłoszonych obwieszczeniem 

Ministra Finansów z dnia 28 lipca 2022 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych 

podatków i opłat lokalnych na rok 2023. Rada Gminy podwyższyła stawki podatku od 

nieruchomości o 10% w stosunku do stawek obowiązujących w roku bieżącym.  

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do  głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/386/2022 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 

 

Ad. 7 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/387/2022 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych przedstawiła Pani Monika Motała. Pani inspektor powiedziała, że 

projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzenia Komisji. Rada Gminy 

określa w drodze uchwały wysokość stawek podatku od środków transportowych, z tym że 

roczna stawka podatku od jednego środka transportowego nie może przekroczyć górnych 

granic stawek kwotowych, ogłoszonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 28 lipca 

2022 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2023 r., 

a także nie może być niższa od minimalnych stawek ogłoszonych w obwieszczeniu Ministra 

Finansów z  dnia 12  października 2022 r. w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych obowiązujących w 2023 r. 

Zaproponowane w uchwale stawki zawierają wzrost o 10% w stosunku do roku poprzedniego. 

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/387/2022 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 

 

Ad. 8 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/388/2022 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kleszczewo przedstawiła Pani 

Monika Nowicka. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas wspólnego 

posiedzenia Komisji Rady Gminy. Pani Kierownik powiedziała, że zmiana uchwały 



podyktowana jest zmianą ustawy Prawo wodne oraz niektórych innych ustaw, która zakłada, 

że Rada Gminy w terminie 6 miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy dostosuje 

regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy do zmian wynikających z 

niniejszej ustawy (tzn. doprecyzowanie zapisów regulaminu utrzymania czystości i porządku 

w zakresie częstotliwości i sposobu pozbywania się nieczystości ciekłych z nieruchomości). 

Dotychczasowa Uchwała Nr XXX/248/2021 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 30 czerwca 

2021r. w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Kleszczewo musi zostać dostosowana do obowiązujących przepisów. Zmieniony został § 17 

załącznika Nr 1 do tej uchwały. 

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do  głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/388/2022 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 

 

Ad. 9 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/389/2022 w sprawie określenia górnych stawek opłat za 

usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas 

posiedzenia komisji. Pani Nowicka powiedziała, że zmiana uchwały również wynika ze zmiany 

ustawy Prawo wodne oraz niektórych innych ustaw, która zakłada, że Rada Gminy w terminie 

6 miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy dostosuje przepisy do nowych definicji. 

W ustawie pojawiła się nowa definicja ścieków. W ustawie ścieki są definiowane jako ścieki, 

które pochodzą zarówno ze zbiorników bezodpływowych jak i osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków. Omawiana Uchwała jest tożsama z Uchwałą Nr 

XXXIV/273/2021 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 27 października 2021 r., jedyna zmiana to 

doprecyzowanie definicji wynikających ze zmian ustawy oraz doprecyzowanie w § 1 nowych 

cen rynkowych górnej stawki opłaty za 1m³ nieczystości ciekłych z 25 zł na 30 zł brutto. 

Paragrafy 2 i 3 pozostają bez zmian. 

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do  głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/389/2022 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 

 

Ad. 10 porządku posiedzenia  



Projekt Uchwały Nr XLVIII/390/2022 w sprawie zmiany uchwały nr XLV/363/2022 

Rady Gminy Kleszczewo z dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla dyrektorów i 

wicedyrektorów, ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych w zespołach szkół prowadzonych przez Gminę Kleszczewo. Projekt Uchwały 

przedstawiła Pani Magdalena Sołtysiak. Projekt był szczegółowo omawiany podczas 

posiedzenia komisji Rady Gminy. W zmienianej uchwale błędnie podano datę uchwały, która 

traci moc – wpisano „6 czerwca”, powinno być „28 maja”. Uchwała ma moc obowiązującą od 

dnia 01 września 2022 r.  

Wejście w życie uchwały z dniem 1 września 2022 r. ma swoje uzasadnienie w 

przesłankach art. 5 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i 

niektórych innych ustaw. Od 1 września 2022 r., gdy weszła w życie uchwała zmieniana, do 

dnia wejścia w życie po ogłoszeniu niniejszej uchwały byłby błąd w uchwale, dlatego 

skorzystano z art. 5 ustawy o ogłaszaniu aktów prawnych i cofnięto moc obowiązującą. 

Zmianie uchwały nadano moc obowiązującą od dnia wejścia w życie uchwały zmienianej co 

jest uzasadnione logiką jej obowiązywania. 

W związku z brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/390/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/391/2022 w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Gminy Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2023 r. 

Uchwała była omawiana podczas komisji Rady Gminy. Na 2023 rok ustala się następujące 

zadania jako priorytetowe, które mogą być zlecane do realizacji organizacjom i innym 

podmiotom: 

1) w sferze działalności na rzecz osób niepełnosprawnych – organizacja czasu wolnego 

2) w sferze działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym – aktywizacja społeczna 

seniorów 

3) w sferze działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym wypoczynku dzieci i młodzieży 

4) w sferze ochrony i promocji zdrowia. 

W 2023 roku na realizację zadań publicznych objętym niniejszym programem przeznacza się 

kwotę w wysokości 119.000,00 zł.  

W okresie od 14 do 21 listopada 2022 r. odbyły się konsultacje społeczne projektu uchwały w 

formie wyrażenia pisemnej opinii i przesłanie jej drogą pocztową lub elektroniczną.  

W wyniku przebiegu konsultacji, w wyznaczonym terminie nie wpłynęła żadna opinia do 

projektu uchwały. 

 Radny Jędrzej Janiak zapytał jaki był budżet w ubiegłym roku i skąd taka zmiana ? 



Pani Kierownik odpowiedziała, że w ubiegłym roku budżet wynosił 19.000,00 zł. W planie na 

2023 r. dodano kolejny obszar współpracy „w sferze ochrony i promocji zdrowia”, kwota 

100.000,00 zł. 

Pan Wójt wyjaśnił, że program był również realizowany w poprzednim okresie, ale z pomocą 

środków ZIT (Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych) w obszarze Metropolii Poznań. 

Program dotyczy opieki nad seniorami, u których występowało wskazanie monitorowania stanu 

zdrowia. Oprócz urządzenia monitorującego na bieżąco stan zdrowia, zapewniona była opieka 

ze strony koordynatorów programu, również medyczna. Gmina chce program kontynuować, na 

forum Metropolii Poznań również podjęto taką decyzję, ale środki te będą mogły być 

uruchomione w przyszłości. Chcemy aby program był kontynuowany bez przerwy, stąd takie 

środki w projekcie Uchwały. 

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała Nr XLVIII/391/2022 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 

 

Ad. 12 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/392/2022 w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu, uwzględniane przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 

uczniów niepełnosprawnych oraz rodziców do szkół i przedszkoli przedstawiła Pani Sołtysiak. 

Uchwała była omawiana podczas posiedzenia komisji Rady Gminy. Dotychczas obowiązującą 

Uchwałę Nr XLIII/353/2022 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 22 czerwca 2022 r. w sprawie 

określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Kleszczewo na rok szkolny 2022/2023 

należało uchylić w związku ze zmianą przepisów prawa oświatowego, które zmieniły zasadę 

ustalania stawki z 1 km. Stawka za 1 kilometr nie może być niższa niż stawka określona w 

przepisach dotyczących zwrotu kosztów używania do celów służbowych samochodów 

osobowych, motocykli i motorowerów niebędących własnością pracodawcy.  

Proponuje się w Uchwale następujące stawki: 

1) dla samochodu osobowego: 

a) o pojemności skokowej silnika do 900 cm3 - 0,5214 zł, 

b) o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3 - 0,8358 zł, 

2) dla motocykla - 0,2302 zł; 

3) dla motoroweru - 0,1382 zł. 

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 



Uchwała Nr XLVIII/392/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/393/2022 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2018-2022 

przedstawiła Pani Sekretarz. Uchwała była szczegółowo omawiana na posiedzeniu komisji 

Rady Gminy. Zmiana w Uchwale Nr XXXVIII/313/2018 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 31 

stycznia 2018 r. w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy na lata 2018-2022 dotyczy wprowadzenia zakupionych przez Gminę Kleszczewo dwóch 

nowych lokali mieszkalnych w miejscowości Kleszczewo. 

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do  głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/393/2022 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 

 

Ad. 14 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/394/2022 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przystąpienia do Stowarzyszenia „Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów 

Samorządowych” przedstawiała Pani Sekretarz. Zgodnie ze Statutem Stowarzyszenia organ 

stanowiący danej jednostki samorządu terytorialnego ustanawia przedstawiciela, za pomocą, 

którego jednostka ta będzie działać w Stowarzyszeniu. Uchwałą Nr V/28/90 Rada Gminy w 

Kleszczewie z dnia 29 października 1990 r. w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia 

„Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych” wyznaczyła jako 

przedstawiciela Gminy Kleszczewo Sekretarza Gminy – Panią Genowefę Przepiórę.  

W związku z zakończeniem pracy zawodowej w/w zachodzi konieczność wyznaczenia 

nowego przedstawiciela Gminy Kleszczewo w Stowarzyszeniu „Wielkopolski Ośrodek 

Kształcenia i Studiów Samorządowych” w Poznaniu, którym będzie Sekretarz Gminy 

Kleszczewo. Zmieniono formę wskazywania przedstawiciela tj. bez wskazywania imienia i 

nazwiska, aby w przyszłości uniknąć konieczności zmiany uchwały, przy zmianie na 

stanowisku Sekretarza. 

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do  głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/394/2022 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 

 

Ad. 15 porządku posiedzenia  



Projekt Uchwały Nr XLVIII/395/2022 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 

2022 przedstawiła Pani Skarbnik. Uchwała była omawiana podczas posiedzenia komisji Rady 

Gminy. Po wprowadzonych zmianach projekt przedstawia się następująco: 

Dochody zmniejsza się o kwotę 3.119.638,71 zł. Łączną kwotę dochodów budżetu na 2022 r. 

ustala się w kwocie 75.702.413,93 zł, 

w tym: 

1) dochody bieżące w kwocie         66.071.049,52 zł 

2) dochody majątkowe w kwocie     9.631.364,41 zł. 

Dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań  zleconych 

ustawami w wysokości 9.948.616,86 zł. 

Wydatki zmniejsza się o kwotę 4.457.949,61 zł. Łączną kwotę wydatków budżetu na 2022 r. 

ustala się w kwocie 86.560.572,19 zł, 

w tym: 

1) wydatki bieżące w kwocie       63.094.810,79 zł,  

2)  wydatki majątkowe w kwocie  23.465.761,40 zł.  

Wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

ustawami ustala się w wysokości 9.941.314,79 zł. 

Dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych wyniosą            5.860.461,61 zł. 

Dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych wyniosą  8.606.814,74 zł. 

Zwiększa się dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w 

kwocie 278.517,59 zł, w tym  67.745,59 zł jako wpływy z części opłaty za zezwolenie na 

sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym i przeznacza się je na realizację zadań 

określonych w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w kwocie 457.344,75 zł. 

Zwiększa się środki RFIL o odsetki bankowe w wysokości 57.991,40 zł. 

Wyodrębnia się środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na wydatki majątkowe, z 

przeznaczeniem na zadanie Budowa kanalizacji w Komornikach – 6.348.254,31 zł. 

Zmieniono plan dochodów mając na uwadze:  

Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 

- rozdział 01044  zwiększono plan o 75.600,00 zł z tytułu kary za zwłokę w wykonaniu umowy  

Dz. 600 Transport i łączność 

- rozdział 60016 przesunięto środki na 2023 rok na dofinansowanie zadania pn.: „Budowa 

ścieżki rowerowej Kleszczewo – Nagradowice” 

Dz. 758 Różne rozliczenia 

- rozdział 75814 zwiększono środki o 56.947,00 zł zgodnie z decyzją Ministra Finansów  

z przeznaczeniem na wsparcie szkół w zakresie zorganizowania dodatkowych zadań 

oświatowych w ramach pomocy obywatelom Ukrainy 

Dz. 801 Oświata i wychowanie 

- rozdział 80153 zwiększono o 21.149,51 zł plan dotacji na wyposażenie szkół w podręczniki, 

materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe na podstawie decyzji Wojewody 

Wielkopolskiego nr FB-I.3111.475.2022.6 



Dz. 852 Pomoc Społeczna 

 - rozdział 85203 zwiększono plan o 11.005,00 zł na pokrycie bieżących kosztów prowadzenia 

ŚKS zgodnie z pismami Wojewody Wielkopolskiego  

- rozdział 85228 zmniejszono plan o 2.000,00 zł w celu dostosowania poziomu środków do 

zakresy realizowanych zadań zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego nr FB-

I.3111.466.2022.7 

Dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 

- rozdział 85395 wprowadzono środki w wysokości 600.000,00 zł na zakup preferencyjny 

paliwa stałego przez gospodarstwa domowe, 43.860,00 zł z przeznaczeniem na dodatek 

węglowy oraz 49.000,00 na dodatki na inne źródła ciepła, zmniejszono środki na realizację 

zadań finansowanych z Funduszu Pomocy w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy  

w wysokości 124.867,00 zł 

Dz. 855 Rodzina 

- rozdział 85502 zwiększa się plan o 96.557,00 zł z przeznaczeniem na realizację świadczeń 

pielęgnacyjnych, rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz zasiłku dla opiekuna 

zgodnie z pismami Wojewody Wielkopolskiego  

- rozdział 85503 zwiększa się plan o 246,98 zł z przeznaczeniem na realizację zadań 

związanych z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny zgodnie z pismem Wojewody 

Wielkopolskiego nr FB-I.3111.363.2022.6 

Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  

- rozdział 90005 przesunięcie na 2023 rok dofinansowania zadania pn.: ”Wytwarzanie energii 

ze źródeł odnawialnych na terenie Gminy Kleszczewo oraz Krzykosy” w wysokości 

3.772.897,65 zł 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

- rozdział 92109 zwiększono o 90.000,00 zł dofinansowanie w 2022 roku zadania pn.: 

„Włączenie społeczne mieszkańców Gminy Kleszczewo poprzez rewitalizację miejscowości 

Komorniki oraz Nagradowice” 

 

Zmieniono plan wydatków mając na uwadze: 

 

Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 

- rozdział 01044  zwiększono plan o 57.991,40 zł na zadanie pn.: „Budowa kanalizacji  

w Komornikach w tym dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych” 

Dz. 600 Transport i łączność 

- rozdział 60004 zmniejszono środki na pokrycie kosztów transportu,  

Zmniejszono wydatki na zadanie pn.: „Budowa pętli autobusowej do skrzyżowania z ul. 

Topolową oraz Lipową w miejscowości Szewce” - kontynuacja w 2023 roku 

- rozdział 60014  zmniejszono wydatki na zadania pn.: „Projekt Ronda i chodników w Tulcach 

przy Sanktuarium” i „Budowa chodnika w miejscowości Śródka” - kontynuacja w 2023 roku  

- rozdział 60016, 60020 zmniejszono wydatki na zadania pn.: „Budowa ścieżki rowerowej 

Kleszczewo – Nagradowice”, „Budowa drogi wraz z chodnikami oraz zjazdami - ul. Brzozowa 

i Lawendowa w miejscowości Gowarzewo w tym dofinansowanie z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg – 458.078,19 zł”, „Budowa dróg na terenie Gminy Kleszczewo (opracowanie 

dokumentacji projektowej)”, „Budowa przystanków autobusowych na terenie gminy”, 



„Budowa ścieżki rowerowej oraz chodnika w miejscowości Krerowo (od kościoła  

do cmentarza)” - kontynuacja w 2023 roku, 

Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 

- rozdział 75412  przesunięto wydatki na zadanie pn.: „Termomodernizacja budynku strażnicy 

OSP w Kleszczewie” na 2023 rok 

Dz. 801 Oświata i wychowanie  

- rozdział 80101, 80104, 80107, 80146, 80148, 80150, 80153 uwzględniono zmiany 

wynikające ze zwiększenia przyznanej dotacji, dokonano przesunięć między paragrafami na 

wniosek Dyrektorów Szkół oraz wprowadzono środki zgodnie z decyzją Ministra Finansów  

z przeznaczeniem na wsparcie szkół w zakresie zorganizowania dodatkowych zadań 

oświatowych w ramach pomocy obywatelom Ukrainy 

Dz. 851 Ochrona zdrowia, Dz. 852 Pomoc Społeczna 

- rozdział 85154, 85203, 85219, 85228, 85295 uwzględniono zmiany wynikające  

z zawiadomienia Wojewody w zakresie dotacji oraz na wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej 

Dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 

- rozdział 85395  wprowadzono środki na zakup preferencyjny paliwa stałego dla gospodarstw 

domowych, na dodatek węglowy i inne źródła ciepła, zmniejszono środki na realizację zadań 

finansowanych z Funduszu Pomocy w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy 

Dz. 855 Rodzina 

- rozdział 85502, 85503, 85504 uwzględniono zmiany wynikające z zawiadomienia Wojewody 

w zakresie dotacji oraz na wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  

- rozdział 90004 zmniejszono wydatki  o 80.000,00 zł na zadanie pn.: „Włączenie społeczne 

mieszkańców Gminy Kleszczewo poprzez rewitalizację miejscowości Komorniki oraz 

Nagradowice” - kontynuacja w 2023 roku, zwiększono wydatki o 7.625,00 zł na zadanie pn.: 

Budowa parku w ramach programu "Błękitno-zielone inicjatywy dla Wielkopolski"- Zimin gra 

w zielone etap I 

- rozdział 90015 zmniejszono wydatki na zadania pn.: „Dofinansowanie budowy oświetlenia 

ul. Poznańska w Tulcach”, „Budowa oświetlenia drogowego na terenie Gminy Kleszczewo” - 

kontynuacja w 2023 roku 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

- rozdział 92114 zmniejszono o 150.000,00 zł dotację podmiotową dla Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu 

- rozdział 92120 zmniejszono wydatki na zadanie pn.: „Prace konserwatorskie i budowlane - 

zabytkowy kościół w Kleszczewie” 

Dz. 926 Kultura fizyczna 

- rozdział 92695 zmniejszono wydatki na zadanie pn.: „Budowa trybun na terenie kompleksu 

sportowo-rekreacyjnego w Kleszczewie” - kontynuacja w 2023 roku 

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do  głosowania projektu Uchwały zawierającym poprawkę Wójta. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 



Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/395/2022 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 

 

Ad. 16 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/396/2022 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2022-2041 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt 

Uchwały był omawiany podczas posiedzenia komisji Rady Gminy. Zgodnie ze zmianami w 

budżecie w 2022 roku, dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Kwota dochodów została zmniejszona o 3.119.638,71 zł, kwota wydatków została zmniejszona 

o 4.457.949,61 zł. Deficyt po zmianach wynosi -10.858.158,26 zł. Załącznik nr 2 nie uległ 

zmianie od komisji, a załącznik nr 1 został dostosowany do zmian budżetu. 

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do  głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/396/2022 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 

 

Ad. 17 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XLVIII/397/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Gminą 

Swarzędz Porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia Gminie Swarzędz 

realizacji zadania własnego gminy polegającego na prowadzeniu Punktu Selektywnego 

Zbierania Odpadów Komunalnych dla właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Kleszczewo 

przedstawiła Pani Nowicka. Projekt Uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzenia 

komisji. Pani kierownik powiedziała, że Gmina jest zobowiązana utworzyć co najmniej jeden 

stacjonarny punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych samodzielnie, bądź we 

współpracy z inna gminą. Chce kontynuować współpracę z roku 2021 r. Zgodnie z projektem 

porozumienia okres współpracy przewidywany jest na 3 lata. Rozliczenie z Gminą Swarzędz 

będzie przebiegało tak jak do tej pory: ryczałtem miesięcznym za stacjonarna obsługę punktu 

oraz za ilości odpadów przekazane przez mieszkańców. 

W związku z  brakiem pytań do  przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do  głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XLVIII/397/2022 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 

 

Ad. 18 porządku posiedzenia  



Radna Monika Dembska poinformowała, że 15 listopada odbyło się wspólne 

posiedzenie Komisji Rady Gminy, podczas którego omawiano podatki i opłaty lokalne na 2023 

r. oraz sprawy bieżące. 

 

Ad. 19 porządku posiedzenia  

WYDARZENIA 

- 02 listopada – spotkanie w Regionalnym Zarządzie Gospodarki Wodnej Wody Polskie w 

Poznaniu poświęcone omówieniu założeń zgłoszonych przez gminy do Krajowego programu 

oczyszczania ścieków komunalnych. Zaproszone były gminy, w stosunku do których występują  

wątpliwości ze stron RZGW WP. W naszym przypadku, dotyczą one zbyt szerokiego, zdaniem 

Zarządu, zakresu inwestycji, którym objęliśmy teren gminy. Pomimo uwag, nie jesteśmy 

skłonni, żeby plan ograniczać, od zakresu objętego programem zależne będą w przyszłości 

możliwości pozyskania środków z programów unijnych na budowę kanalizacji. Omawiany 

program, będzie obowiązywał do 2027 roku w tej wersji, jest więc sporo czasu, żeby inwestycje 

wykonać. Mimo, że plany są bardzo ambitne, biorąc pod uwagę obecne tempo inwestycji 

kanalizacyjnych są one realne do wykonania. 

- 03 listopada - Rada Metropolii Poznań - Przedstawiono stan prac nad strategią ZIT 

(Zintegrowane Inwestycje Terytorialne) na lata 2021-27, oraz dokument Strategia rozwoju 

ponadlokalnego Metropolii Poznań. Jest to odpowiednik strategii rozwoju opracowywanej na 

szczeblu gminy. To opracowanie już jest wykonywane. Wzrosła też składka członkowska z 0,7 

do 1,5 zł od mieszkańca gminy. 

- 08 listopada - spotkanie z dyrekcją Wielkopolskiego Centrum Hodowli i Rozrodu Zwierząt. 

Gmina stara się uzyskać zgodę WCHiRZ na sprzedaż terenów pod inwestycje na potrzeby usług 

publicznych. Prezes deklarował zgodę na ewentualną sprzedaż terenów, ale w obecnej chwili 

jest to niemożliwe, ze względów proceduralnych. 

Poszukujemy pilnie terenu pod budowę przedszkola. Jest inwestor, który jest gotów takie 

przedszkole wybudować. W tej sytuacji, najprawdopodobniej teren pod budowę będzie się 

znajdował w tym miejscu, gdzie kiedyś była szkoła w Tulcach. 

- 11 listopada - uroczystości z okazji Narodowego Święta Niepodległości. 

Wydarzenia w gminie: składanie kwiatów na cmentarzu w Tulcach, wieczornica w GOK, 

uroczystości kościelne. 

W tym roku udział w uroczystościach wzięło wiele osób, była bardzo uroczysta oprawa dzięki 

temu, że w uroczystości brały udział poczty sztandarowe ze szkół oraz strażacy jednostek OSP, 

także ze swoimi sztandarami. 

17 listopada - Zarząd LGD Trakt Piastów. Przyjęta została w poczet członków, kolejna gmina 

tj. Gmina Czerniejewo. Zostały również przyjęte przez Zarząd uchwały, które będą podane 

wkrótce pod debatę Walnego Zgromadzenia, dotyczące korekt w dokumentach, które są 

wymagane zmianami w przepisach. Zmieniają się składki członkowskie, z 15.000,00 zł do 

18.000,00.  

W większości środki ze składek są przeznaczone na program Aktywne Sołectwa. Została 

podjęta decyzja o zwiększeniu ilości środków na to działanie. 

22 listopada - spotkanie z kierownictwem placówek oświatowych, w spotkaniu udział wzięli 

przedstawiciele wszystkich placówek oświatowych z terenu naszej gminy, również 

prywatnych. Podczas spotkana zostały omówione między innymi kwestie związane z 



dystrybucją jodku potasu. Gdyby doszło do sytuacji zagrożenia, szkoły, przedszkola nie będą 

we własnym zakresie rozdysponowywać tabletek, rodzice będą musieli zadbać o to aby dzieci 

przyjęły preparat. 

 

- 18 listopada - Regionalny Dziecięcy Przegląd Pieśni Ludowej "Kukułeczka" w Tulcach, 

tradycyjne wydarzenie wróciło po 2 latach. Wśród nagrodzonych uczniowie ze Szkoły 

Podstawowej w Tulcach i Szkoły Podstawowej w Kleszczewie. 

- 18 listopada - Kleszczewska Złota Jesień – gwiazdą wieczoru był zespół "2 plus 1". 

 

INWESTYCJE 

Nowe inwestycje: 

14 listopada - podpisanie umowy z wykonawcą budowy oświetlenia ulicznego w Tulcach; 

 części ul. Chabrowej oraz ulic Rumiankowej i Nagietkowej.  

25 listopada - miało miejsce podpisanie umowy na rewitalizację parku w Komornikach, 

według reguły zaprojektuj - wybuduj. Inwestor już podpisał umowę z projektantem, 

Dokumentacja przetargowa była bardzo dokładnie i szczegółowo przygotowana w związku z 

czym projektant będzie mógł zająć się bardziej sprawami proceduralnymi, niż samym już 

projektowaniem rozwiązań. Wszystko jest tak daleko przygotowane, że już w grudniu będzie 

możliwość rozpoczęcia prac. Dużo robót dotyczy pielęgnacji zieleni – spełnione wymogi 

formalne pozwalają na  rozpoczęcia już od początku grudnia tych bardzo pracochłonnych prac.  

 

Inwestycje w toku: 

- Przedszkole w Kleszczewie - Etap fundamentu zakończony i już odebrany, powstają ściany 

części parterowej. 

- Budowa ul. Lawendowej, Brzozowej – ul. Brzozowa jest zakończona, natomiast 

kontynuowane są prace w pełnym zakresie, a więc i kanalizacja i budowa jezdni z chodnikami 

na ul. Lawendowej. 

- Ścieżka rowerowa Kleszczewo-Nagradowice - niestety jeszcze nie ma pozwolenia na 

budowę, bardzo długo trwa rozpatrywanie tego wniosku, przez Urząd Wojewódzki. Inwestycja 

dotyczy drogi wojewódzkiej, więc pozwolenie wydaje Urząd Wojewódzki. 

- Inwestycje z zakresu OZE 

- Pompy ciepła - zamontowane już praktycznie w obu gminach, a więc Kleszczewo i 

Krzykosy, w tej chwili, pozostaje odbiór ostatnich już pomp. 

Inwestycja, według ostatnich założeń, do zakończenia na koniec listopada. 

- Budowa świetlicy w Nagradowicach - prace wszystkie, są już zakończone. Aktualnie, 

jeszcze oczekujemy na zatwierdzenie pewnych, zaproponowanych zmian w projekcie i 

postępowanie odbiorowe, po czym będzie można udostępnić świetlicę mieszkańcom.  

- Rewitalizacja stawu w Komornikach - inwestycja jest zakończona w tym zakresie, jaki był 

dotąd możliwy, obecnie czas na odbiory. Niestety, w części zakresu,  okazało się, że jest pewna 

niespójność w planie zagospodarowania, w związku z tym, część robót zostanie wykonanych 

wiosną, po uchwaleniu zmiany w planie. Procedura zmiany planu już się toczy, spodziewamy 

się wczesną wiosną ten plan uchwalić. 

Budowa kolektora kanalizacji sanitarnej - od siedziby firmy Hoppecke, inwestycja 

kanalizacyjna zakończona, pozostaje do wykonania odtworzenie nawierzchni. Otrzymaliśmy 



pewne wsparcie finansowe ze strony powiatu, ale sprawy dokumentacyjne przeciągają termin 

rozpoczęcia tych robót. Duży zakres zmian, który przewidzieliśmy, ma na celu doprowadzić do 

tego, że będzie to docelowo wykonana ulica o właściwych parametrach. 

Wykonanie samego odtworzenia nawierzchni, bez zaproponowanych zmian oznaczałoby, że 

droga byłaby nadal zbyt wąska, bez odwodnienia, nie mówiąc o chodniku, który był mocno 

zniszczony już przed budową i był także zbyt wąski.  

- Budowa kanalizacji w Komornikach - tak zwany etap drugi, wykonywany w obrębie starej 

zabudowy miejscowości, a więc wzdłuż głównych ulic.  Prace, związane z kanalizacją są już 

również zakończone. Trwają roboty, związane z odtwarzaniem nawierzchni - był już wcześniej 

wyznaczony pewien termin, ale ze względu na pogodę został przełożony. 25, 26 i 28 listopada, 

będą prace kontynuowane, co oznacza, że w tych dniach będą bardzo duże problemy z 

poruszaniem się po znacznej części miejscowości Komorniki. Będzie układany asfalt na całej 

powierzchni jezdni.  

- Budowa ciągu pieszo-rowerowego Poznań-Tulce - inwestycja Powiatu Poznańskiego. 

Roboty dotyczą obecnie instalacji podziemnych, ale już zaczęły się korytowania, związane z 

budową ścieżki.  

 

INWESTYCJE Zakładu Komunalnego:  

- budowa sieci wodociągowej – obecnie prace toczą się w ul. Gospodarczej w Tulcach. Roboty 

są już bliskie końca. Cała ta inwestycja, łącznie z budową sieci wodociągowej w Komornikach 

oraz odcinkiem sieci przesyłowej w Krzyżownikach, to blisko 2,5 km sieci. To dość 

skomplikowane zadanie, ponieważ dotyczy obszarów w istniejącej zabudowie, w obrębie 

nieskoordynowanego rozwoju sieci powstającej w dawnych latach.  

Zbiornik retencyjny Tulce - Budowa w toku. Zadanie postępuje zgodnie z planem. 

 

Informacje: 

- Sprzedaż węgla. 

Na ten moment mamy złożonych ok 145 wniosków na łącznie 209 t. Wczoraj, 22 listopada 

podpisaliśmy umowę z podmiotem wprowadzającym węgiel do obrotu, jest to spółka PGE 

Paliwa. Dzisiaj, podpisaliśmy umowę z podmiotem, który zajmie się dystrybucją węgla na 

terenie gminy. Jest to Skład Handlowy Adamix Adam Skrobosiński z Zielnik w gminie Środa 

Wielkopolska.  

Propozycje składaliśmy również firmom, z terenu gminy. Jedna firma nie spełniała kryteriów, 

jeżeli chodzi o plac, natomiast druga, miała zbyt wygórowane żądania finansowe. Po 

podpisaniu umowy z podmiotem wprowadzającym węgiel do obrotu, zostało od razu złożone 

przez gminę zamówienie na tą ilość węgla, która jest objęta wnioskami.  

Procedura zakupu węgla :  mieszkańcy będą kupować węgiel w Urzędzie Gminy, Urząd Gminy 

będzie informował dystrybutora o tym, kto zakupił węgiel,  dystrybutor będzie uzgadniał z 

odbiorcą termin dostawy. W cenie, którą wynegocjowaliśmy z dostawcą, jest również transport 

do miejsca wskazanego przez odbiorcę. Mieszkaniec będzie płacił za węgiel oraz transport 1 

900 złotych.  Oczywiście jest też taka możliwość, że jeżeli ktoś nie będzie chciał korzystać z 

transportu, może zakupić węgiel i odebrać go ze  składu w Zielnikach.  

 

- Projekt Elektryczne śmieci. 



W Tulcach na parkingu przy ul. Poznańskiej, pomiędzy Biedronką a szkołą jest ustawiony 

czerwony pojemnik. Do pojemnika można wrzucać drobne odpady elektryczne, elektroniczne. 

Projekt ten jest realizowany wspólnie z firmą MB Recycling oraz fundacją Odzyskaj 

środowisko.  

 

Bardzo ciekawą akcję prowadzi nasz Referat Rolnictwa i Ochrony Środowiska, który 

przygotował „Akcję Segregacja - zgniatacz butelek Leon”. Pracownice referatu prowadzą w 

placówkach przedszkolnych edukację o sposobie postępowania odpadami, segregacją, przy 

okazji prezentują urządzenie do zgniatania butelek. Na koniec każda uczestnicząca grupa 

otrzymuje dyplom i takie urządzenie.  

 

Ad. 20 porządku posiedzenia  

Radny Jędrzej Janiak spytał o dwie kwestie: 

1. Na jakim etapie procedowania jest wniosek o pozyskania terenów przy zbiorniku 

retencyjnym od KOWR ? 

2. Pożar autobusu komunikacji – przyczyny, skutki ? 

Pan Wójt odpowiedział, że nie ma jeszcze odpowiedzi z KOWR jeżeli chodzi o tereny wokół 

zbiornika.  

Spalił się jeden ze starszych autobusów i nie ma już możliwości przywrócenia go do użytku. 

 Radna Dorota Wysz, będąca jednocześnie Sołtysem sołectwa Gowarzewo, 

poinformowała, że sołectwo zostało laureatem Konkursu „Aktywna Wieś Wielkopolska” w 

ramach Programu Wielkopolska Odnowa Wsi. Przedstawiciele sołectwa i samorządu 

uczestniczyli w uroczystej gali podczas której odebrali statuetkę z wyróżnieniem i nagrodę w 

wysokości 4.000 zł na dalszą działalność sołectwa.  

 Radny Jan Rajchelt spytał jakie prace są wykonywane w Kleszczewie – rozkopywany 

jest chodnik wzdłuż ulicy Poznańskiej ? 

 Jakiego pochodzenia będzie węgiel dystrybuowany przez gminy? 

Pan Wójt odpowiedział, że jest to droga powiatowa i gmina nie posiada informacji o 

prowadzonych pracach. Po zakończeniu prac chodnik musi być doprowadzony do stanu przed 

pracami. 

Węgiel będzie pochodził z Kolumbii.  

 Sołtys Jacek Walkowiak spytał w imieniu mieszkańców, czy węgiel będzie dostarczany 

luzem czy w workach ? 

Pan Wójt odpowiedział, że węgiel będzie dostarczany luzem. 

 Radna Ewa Kirkowska spytała o kwestię przepełnionych autobusów, czy są prowadzone 

jakieś działania, czy możliwe będzie wydłużenie linii 435 do Gowarzewa ? 

Pan Wójt odpowiedział, że nie ma jeszcze decyzji. Od połowy października jest uruchomione 

połączenie autobusu 154 do Rataj. Należy ponownie przeanalizować czy sytuacja się 

ustabilizowała, czy nadal jest tak jak było. Musimy mieć pełen obraz sytuacji, aby móc nanieść 

jakieś poprawki. Kwestia rozkładów jazdy należy do Zarządu Transportu Miejskiego i 

wszystkie zmiany muszą być przez nich naniesione, koordynowane z innymi połączeniami. 

 

Ad. 21 porządku posiedzenia 



W związku z brakiem dalszych pytań i wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący 

podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 17:25. 

 

 

Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 

 

Agata Zdobylak      Przewodniczący Rady Gminy 

 

Marek Maciejewski 

 

 


